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Zápis č. 1 z jednání Komise vzdělávání a výchovy (KVV) 

 konané dne 21. 1. 2015 

 

 

Zahájení jednání: 18:00 hodin 

Ukončení jednání: 20:00 hodin 

 

 

Účastníci jednání 

 

Přítomni: Mgr. Kateřina Šmatláková, Jaroslava Punová, MUDr. Barbora Diepoltová, 

Michaela Klimešová, Ing. Šárka Zátková, Hana Kořínková 

 

Omluvena: Karla Jakob Čechová, Mgr. Miroslav Kurka, Ing. Eva Stejskalová  

 

Přizvaní zaměstnanci ÚMČ P21: 0 

Hosté: 0 

 

 

Program jednání: 

 

1. Zahájení činnosti Komise vzdělávání a výchovy (KVV) v novém složení, představení 

nových členů 

2. Shrnutí současné situace ve školství v Újezdě nad Lesy – uvedení nových členů do 

problematiky – informace od vedoucí OŠKMA21 

a) Kapacita školy, jídelny, družiny  

b) Momentální situace ve vztahu ke kvalitě stravování – stručná informace o 

v minulosti již zrealizovaných krocích MZŠ ve vztahu k jídelně 

c) Integrace žáků v SVP – financování, asistenti 

d) Školní poradenské pracoviště – budoucnost 

e) Zajištěnost pedagogickým sborem – možnost existence trvalého suplenta 

f) Přístavba školy 

g) Školská rada  

h) Kapacita MŠ, kritéria přijímání, odhad volných míst pro další šk. rok 

3. Aktuální informace ze zápisu do MZŠ 

4. Provoz v mateřských školách během vedlejších prázdnin – vánoční, jarní, podzimní 

5. Otázky pro vedení MZŠ – Nultý ročník 

6. Otázka pro vedení MZŠ – Školská rada 

7. Cíle pro rok 2015 

8. Místo konání schůzek KVV 

9. Různé 

10. Stanovení termínu dalšího jednání 
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1. Zahájení činnosti Komise vzdělávání a výchovy (KVV) v novém složení, 

představení nových členů 

Přivítání předsedkyní komise a vzájemné představení 

 

2. Shrnutí současné situace ve školství v Újezdě nad Lesy – uvedení nových členů do 

problematiky – informace od vedoucí OŠKMA21 

 

a) Kapacita školy, jídelny, družiny  

Vyjádření vedoucí OŠKMA21 k současné situaci ve školství: 

 

„Masarykovu základní školu v současné době navštěvuje 940 žáků, kapacita školy je 980. Pan 

ředitel dodal rozvahu, kdyby byly třídy po 30 dětech.  

Kapacita kuchyně je 1600 jídel, družiny je 600, školního klubu 90. Skutečnou návštěvnost by 

dal pan ředitel. 

V srpnu byla podaná žádost o výstavbu přístavby MZŠ na MŠMT do vyhlášeného programu 

Fond na rozvoj kapacit MŠ a ZŠ. Mohlo se žádat nanejvýš o 30 mil. Kč, tak jsme o ně 

požádali. OMI má již zpracovaný ve spolupráci s ředitelem školy projekt, cena stavby je 30 

mil. + 5 mil. na vybavení. Na MŠMT bylo podáno okolo 550 žádostí, proto v roce 2014 

podpořili částkou 100 mil. 12 obcí, pro rok 2015 je vyčleněno 300 mil. Kč. Ještě nemají 

rozhodnuto, jaké žádosti v tomto roce podpoří. Dle informací by to mělo být známo  cca 

březen 2015. Zbylé žádosti budou zařazeny do dalších let. Každý rok prý uvolní nějaké 

milióny. Máme ještě požádáno o 35 mil. Kč na MHMP. V únoru bude schvalován rozpočet na 

2015. 

Jednání s panem ředitelem a pí Roušalem u p. starosty, aby loboval na MHMP o alespoň 10 

mil., pro uskutečnění hrubé stavby v tomto roce. Dostavěla by se tak, abychom přístavbu 

otevřeli 1.9.2016. Šk. rok v případě otevření 6 prvních tříd a zase masivního odchodu žáků na 

víceletá gymnázia (40 %), je ředitel schopen vyjít se současnou kapacitou školy bez přístavby. 

Dalších let už se obáváme. Nárůst obyvatel dle ČSÚ je od ledna do října o 200. O tento počet 

každoročně stoupá počet obyvatel.  

Ohledně MŠ – máme poradu s ředitelkami 29.1., kdy řešíme termíny zápisů, předběžný počet 

předškoláků. Kapacita všech MŠ je 400 míst. V červnu končí nájemní smlouva detašovaného 

pracoviště v Hulické – je vždy na dva roky, proto budeme potřebovat od RMČ a komise 

vědět, zda opět prodloužit. Počet dětí by se měl ustálit právě na 400 – dle demografického 

vývoje“. 

 

b) Momentální situace ve vztahu ke kvalitě stravování – stručná informace o 

v minulosti již zrealizovaných krocích MZŠ ve vztahu k jídelně 

Ve šk. jídelně v budově I. stupně nejsou zaznamenány žádné stížnosti. V budově II. stupně 

byla v letních měsících provedena kompletní rekonstrukce a modernizace prostor a vybavení, 

přesto nejsou žáci x rodiče spokojeni s chutí jídla i se skladbou jídelníčku. V loňském roce 

ředitel provedl dotazníkové šetření mezi žáky, byl pozván gastronomický odborník, v nových 

přístrojích v rámci předání k užívání, byly kuchařky proškoleny, jak vařit. Výsledek není 

uspokojivý. Popis alergenů má nedostatky. Komise žádá ředitele o předložení výsledků 

dotazníkového šetření a dalších sebraných dat, která má k dispozici. Přítomné členky komise 

se shodly na tom, že bude třeba dotazníkové šetření zopakovat, a jsou připraveny s formulací 

dotazníku i následným vyhodnocením panu řediteli pomoci. Na základě výstupů z nového 
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dotazníkového šetření potom bude patrně dalším krokem pozvání vedoucí šk. jídelny na 

jednání komise a nabídka pomoci při realizaci dalších kroků vedoucích ke zlepšení stavu. 

 

c) Integrace žáků v SVP – financování, asistenti 

V MZŠ máme děti, které potřebují pomoc asistentů pedagoga. Škola 2x ročně žádá o finanční 

prostředky MHMP. Finanční pokrytí je 60 – 70% celkových nákladů. O zbytek financí se 

musí postarat škola a rodiče. 

 

d) Školní poradenské pracoviště – budoucnost 

Školní poradenské pracoviště – škola získala finanční prostředky v rámci Operačního 

programu Praha – Adaptabilita, jehož podpora v březnu 2015 končí. K dalšímu postupu 

financování je potřebné získat více informací. Pozvat na příští jednání komise vedoucí ŠPP 

Mgr. Janu Eibichovou. 

 

e) Zajištěnost pedagogickým sborem – možnost existence trvalého suplenta 

Vyjádření ředitele školy na příštím jednání. 

 

f) Přístavba školy – viz bod 2 a) souhrnné vyjádření vedoucí OŠKMA21 

 

g) Školská rada  

Informace podá ředitel školy na příštím jednání. Letošní rok končí členům ŠR funkční období. 

Dle školského zákona se volí stejný počet zástupců za zákonné zástupce nezletilých dětí, 

pedagogů školy a zástupců zřizovatele. ŠR zřizuje zřizovatel a jmenuje třetinu členů na 3leté 

funkční období. Na základě zkušeností z minulých let by bylo vhodné mít ve ŠR zástupce za 

zřizovatele, který bude schopen fundovaně odpovídat na otázky či stížnosti rodičů, tzn. 

někoho, kdo může mluvit za vedení obce v oblasti školství. 

 

h) Kapacita MŠ, kritéria přijímání, odhad volných míst pro další šk. rok – viz 

bod 2 a) – vyjádření vedoucí OŠKMA21 

 

3. Aktuální informace ze zápisu do MZŠ 

Zápis do 1. třídy pro šk. rok 2015-2016 se konal  15. a 16. 1. 2015 

K zápisu se dostavilo 180 dětí. 

Z tohoto počtu 17 rodičů žádá pro své dítě odklad školní docházky (většina ještě nedoložila 

všechny potřebné dokumenty tj. doporučení odkladu pedagogicko-psychologickou poradnou a 

lékařem). Někteří další rodiče odklad ještě zvažují. 

4 děti byly v době zápisu nemocné a přijdou v náhradním termínu. 

Z celkového počtu zapsaných žáků má 7 dětí trvalé bydliště mimo Újezd nad Lesy (Květnice, 

Zlatá). – informace od zástupkyně 1. st. MZŠ Mgr. Vackové 

 

4. Provoz v mateřských školách během vedlejších prázdnin – vánoční, jarní, podzimní 

V mateřských školách jsou dle školského zákona pouze hlavní prázdniny v měsíci červenci a 

srpnu a provoz může být omezen nebo přerušen. Totéž platí v případě prázdnin vedlejších 

(vánoční, pololetní, jarní, velikonoční a podzimní), které mají základní a střední školy. 

V době prázdnin dochází ke snižování počtu dětí na třídě. Z tohoto důvodu dochází ke 
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slučování dětí do jedné, dvou mateřských škol z důvodu efektivity provozu, rekonstrukcím, 

opravám a čerpání řádné dovolené zaměstnanců. Zjistit efektivitu provozu.  

 

5. Otázky pro vedení MZŠ – Nultý ročník – odpoví ředitel školy na příštím jednání 

 

6. Otázka pro vedení MZŠ – Školská rada – viz bod 2g) 

 

7. Cíle pro rok 2015 – tento bod přesunut na příští jednání 

 

8. Místo konání schůzek KVV – po dohodě s ředitelem MZŠ a ředitelkou 1. MŠ se bude 

komise scházet v MZŠ nebo v 1. MŠ. Informace bude vždy včas sdělena. 

 

9. Různé – Návrh nového člena KVV zastupujícího 1. st. MZŠ. Členky se dohodly na tom, že 

osloví Mgr. Vackovou, zástupkyni ředitele pro první stupeň. KVV pověřila předsedkyni 

komise podáním podnětu na nejbližší jednání RMČ s návrhem na nového člena KVV. 

 

10. Stanovení termínu dalšího jednání 

 

Příští jednání komise se koná 11. 2. 2015 v 18:00 hodin v zasedací místnosti v přízemí, 

ÚMČ Praha 21, Staroklánovická 260, 190 16 Praha 9 – Újezd nad Lesy 

 

Zapsala: Hana Kořínková, tajemnice 

Zápis sepsán dne: 22.1.2015 

 

Ověřila: Mgr. Kateřina Šmatláková, předsedkyně komise 

Dne: 26.1.2015 

 

 

 

 

 


